
 

Aan het college van Burgemeester en Wethouders 

 

Groningen, 22 augustus 2014 

Betreft: vragen SP ex. artikel 41 RvO een mogelijke toename overlast door dak- en 
thuislozen en andere vragen  

 

Geacht college,  

In twee artikelen in het Dagblad van het Noorden de afgelopen tijd blijkt dat er 

onduidelijkheid bestaat omtrent de vermoede stijging van het aantal dak- en thuislozen in de 

stad. Vanuit de maatschappelijke opvang wordt een toename aangegeven, de politie kan dit 

niet met cijfers onderbouwen terwijl vanuit de hulpverlening gesteld wordt dat het aantal dak- 

en thuislozen stabiel is. Naar aanleiding van deze verwarring hebben wij de volgende 

vragen: 

1. deelt u de bewering dat de overlast, veroorzaakt door dak- en thuislozen in de stad 

toeneemt? Zo ja in welke mate en welke oorzaken liggen daaraan ten grondslag? 

 

2. sinds jaar en dag brengt Bureau Onderzoek en Statistiek jaarlijks de dak- en 

thuislozenmonitor uit. Deze geeft o.a. aan het aantal dak- en thuislozen in onze stad 

op jaarbasis. De meest recente cijfers stammen uit 2012. Wanneer wordt de monitor 

over 2013 uitgebracht ?  

 

3. over het algemeen verschijnt de monitor aan het eind van het jaar vermeldend de 

gegevens over het jaar daar voor. Er zit dus bijna een jaar tussen de gegevens en 

het verschijnen daarvan. Bent u met ons van mening dat deze periode te lang is ? Is 

dit de reden waarom de politie niet beschikt over cijfers? Wat is de reden van deze 

lange periode terwijl toch allerlei andere statische gegevens over een voorgaand jaar 

reeds ruim voor de volgende zomer beschikbaar zijn? 

 

4. om gegevens te kunnen gebruiken als instrument voor de raad om maatschappelijke 

ontwikkelingen te volgen is een korte tijdspanne nodig tussen de gegevensperiode en 

het verschijnen daarvan. Bent u bereid en in staat de dak- en thuislozenmonitor 2014 

in het voorjaar van 2015 aan te bieden aan de raad? 

 

5. het Dagblad signaleert een stijging van overlast. Onderschrijft u deze signalering ? Zo 

ja, in welke mate is daarvan mede een oorzaak dat het aantal ernstig verwarde en 

excessief gedrag vertonende  mensen dat zonder onderdak op straat verblijft toe 

neemt?  Zo ja, in welke mate wordt het instrumenten van OTS/RM ingezet om deze 

mensen in gesloten setting behandeling te bieden? Kunt u aangeven de aantallen 

OTS/RM-uitspraken over de afgelopen vijf jaar afgezet tegen de aantallen in steden 

met vergelijkbare omvang als de gemeente Groningen? 

 

6. In het Dagblad artikel wordt de stijging van overlast tevens geweten aan de toename 

van het aantal illegaal in Nederland verblijvenden. Onderschrijft u deze stelling ? Zo 

ja op welke grond en bent u voornemens (welke) aandacht te besteden aan deze 



ontwikkeling? Kunt u een schatting geven van het aantal van hen dat de laatste vijf 

jaar in Groningen verblijft? 

 

Dan nog een aantal andere vragen rond groepen die te maken hebben met 

dakloosheid: 

 

7. uit ’t Vlugschrift Daklozenmonitor Groningen februari 2013 (meest recente) van 

Bureau Onderzoek en Statistiek Groningen blijkt dat het aantal buitenslapers in de 

periode 2007 tot 2012 is gestegen van 10 naar 51. Welke verklaring geeft u voor 

deze forse stijging? Buitenslapers, met name als psychiatrische redenen de 

grondslag zijn, behoren tot de meest kwetsbare individuen in onze samenleving, 

vooral in de winterperiode. Welke aanpak bent u voornemens om dit aantal fors terug 

te brengen? Is de hulpverlening en de maatschappelijke opvang zowel kwalitatief als 

kwantitatief  met de huidige middelen in staat deze mensen uit hun benarde positie te 

halen?  

 

8. de winterperiode heeft in verband met het bovenstaande onze zorg, Bent u bereid en 

in staat de mogelijkheden van de BOPZ zodanig te benutten dat buitenslapers onder 

de noemer van het “gevaarscriterium” door de politie bij ernstige en/of lang kou 

desnoods gedwongen van straat te laten halen en onder te brengen in passende 

opvang ? Zo ja is/wordt voor de komende winter reeds een dergelijke regeling 

opgesteld ? Graag ontvangen wij tzt daarvan een exemplaar; 

 

9. in de Gemeenterekening 2013 (blz.111) wordt een mogelijke toename gesignaleerd 

van het aantal zwerfjongeren en wordt het voornemen uitgesproken tot nadere 

verdieping in die toename. Zijn de resultaten van deze verdieping en de conclusies in 

beleidsmatige zin al bekend? Zo ja welke zijn dat? Zo nee, wanneer kunnen we deze 

verwachten? 

 

10. ook wordt op blz. 111 geconstateerd dat door de crises gezinnen meer gebruik 

moeten maken van de maatschappelijke opvang waarvoor de huidige voorzieningen 

niet zijn toegerust. Zijn over de laatste vijf jaar cijfers bekend waar deze stijging uit 

blijkt? Welke maatregelen bent u voornemens om de huidige voorzieningen in te 

richten op deze ontwikkelingen? 

 

11. in uw antwoord van 10 juni 2014, kenmerk 4425883 op eerder door ons gestelde 

vragen over stadsnomaden meldt u dat de raad na de zomer geïnformeerd wordt o.a. 

over eventuele oplossingen voor de vestiging van dergelijke groepen. Graag 

vernemen wij wanneer dat “na de zomer” zal zijn. 

Uw antwoord zien wij met belangstelling te gemoed 
 
Wim Koks 
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